
Pozvánka do muzea 
Letošní návštěvnickou sezónu zahájí kamenickošenovské muzeum výstavou skleně-
ných šperků. Jejich autorkami budou výtvarnice Šárka Bartko, Karolína Kopřivová, 
Bohdana Vydrová a Eva Ranšová. Toto tvůrčí uskupení nazvané NATĚLO vzniklo 
v roce 2012; společně se prezentuje při různých příležitostech, pravidelně např. na 
výstavě Křehká krása v Jablonci n/N. či na Dyzajn marketech v Praze a Brně.

Nenechte si ujít tuto výstavu moderních šperků! Navštívit ji můžete od počátku 
dubna až do 18. června. Těšíme se na vás.

Helena Braunová

Šenovské 
listy

Cena 10 Kč

n o v i n y  m ě s t a  k a m e n i c k ý  š e n o v

Číslo 2    BŘEZEN 2020

Dmytrij Tsybenko, broušené sklo, 2017

www.kamenicky-senov.cz
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Tento školní rok je pro SUPŠS rokem oslav. 
V září 2019 byla slavnostně znovuotevřena 
nově zrekonstruovaná budova v Havlíčkově 
ulici, kde se nacházejí převážně dílny a ate-
liéry pro studenty denního studia. Netrva-
lo to však dlouho a slavilo se na této škole 
podruhé. Tentokrát se všichni obdivovatelé 
sklářského a výtvarného umění sešli v Hor-
ské ulici, před bývalou budovou chlapecké-
ho internátu, který prošel v posledních třech 
letech také generální rekonstrukcí. Slavnost-
ního otevření se dne 16. 1. 2020 zúčastnili 
zástupci Krajského úřadu Libereckého kra-
je, představitelé sklářských firem, významní 
hosté z  celé republiky a  několik zástupců 
německého partnera. Tato budova byla 
zrekonstruována v  rámci projektu ,,Škola 
a sklo – inkubátor na cestě do života“, který 
vznikl na podporu přeshraniční spolupráce 
mezi Českou republikou a Svobodným stá-
tem Sasko. V  nových prostorách se poda-
řilo vytvořit tzv. ,,líheň“ mladých talentů ve 
sklářských oborech. Jednotlivé místnosti bu-
dou v současné době využívány především 
našimi německými projektovými účastníky 
ze saského Reichenbachu a našimi součas-
nými studenty sklářské školy. Kreativnímu 
tvoření se zde mohou společně věnovat 
v  rámci několikadenních výtvarných kurzů 

Sklářská škola otevřela 
V KAMENICKÉM ŠENOVĚ DALŠÍ 
budovu pro kreativní tvorbu 

č. 13 ze dne 10. 2. 2020

Zastupitelstvo města vzalo na vědomí:
•  rozpočtové opatření č.  9/2019     
•  výroční zprávu o činnosti městského úřadu 

v oblasti poskytování informací podle záko-
na č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 
k informacím za rok 2019  

•  přehled o  činnosti městské policie za rok 
2019  

Zastupitelstvo města schválilo: 
•  rozpočtové opatření č. 1/2020     
•  Zásady pro poskytování grantů pro rok 

2020 
•  neinvestiční dotaci a smlouvu o neinvestiční 

dotaci TJ Jiskra ve výši 40.000,- Kč na čin-
nost všech oddílů spolku v roce 2020

•  finanční dar ve výši 60.000,- Kč a následnou 
darovací smlouvu mezi městem Kamenický 
Šenov a  spolkem Arbor, spolkem pro du-
chovní kulturu, na pokrytí nákladů na kon-
cert Originálního pražského synkopického 
orchestru, který se koná dne 2. 10. 2020 
v rámci 19. ročníku MHF Lípa Musica v Ka-
menickém Šenově      

•  neinvestiční dotaci a následné znění smlouy 
o  neinvestiční dotaci pro Odborový svaz 
skla, keramiky a  porcelánu ZO Preciosa – 
Lustry, a.s., ve výši 240.000,- Kč na úhra-

du provozních nákladů Kulturního domu 
v roce 2020  

•  prodej pozemku a  následnou smlouvu 
kupní na prodej pozemku p.č. 852/1 trvalý 
travní porost  o výměře 1452 m2 v k.ú. Ka-
menický Šenov za účelem zřízení zahrady 

•  prodej pozemku a následnou smlouvu kup-
ní na prodej pozemku p.č. 2397 zahrada  
o  výměře 550 m2 v  k.ú. Kamenický Šenov 
(dle GP 1544-17/2017) za účelem zřízení 
zahrady 

•  zřízení zástavního práva k  pozemku p.č. 
978/7 trvalý travní porost  o výměře 1460 
m2 v  k.ú. Kamenický Šenov, který je před-
mětem koupě 

•  prodej pozemku následnou kupní smlouvu 
na prodej pozemku p.č. 978/9 trvalý travní 
porost o výměře 1461 m2 v k.ú. Kamenický 
Šenov za účelem výstavby rodinného domu 

•  podání žádosti o dotaci na MMR na reali-
zaci akce „Oprava tělocvičen včetně sociál-
ního zařízení ZŠ Kamenický Šenov“ z pro-
gramu Podpory obnovy a rozvoje venkova, 
dotační titul 117D8220B Podpora obnovy 
sportovní infrastruktury 

 
Zastupitelstvo města nepřijalo usnesení 
k následujícím bodům:
•  Žádost o finanční příspěvek TJ Jiskra – proti-

návrh - ZM schvaluje neinvestiční dotaci TJ 

Jiskra ve výši 60.000,- Kč na činnost všech 
oddílů spolku v  roce 2020 – protinávrh 
usnesení byl zamítnut – usnesení nepřijato

•  Žádost o pozastavení zveřejňování záměru 
prodeje bytové jednotky č. 5/486, Osvobo-
zení  486, Kamenický Šenov – protinávrh - 
ZM neschvaluje pozastavení zveřejňování 
záměru prodeje bytové jednotky č. 5/486 
v bytovém domě ul. Osvobození č.p. 486, 
Kamenický Šenov - protinávrh usnesení byl 
zamítnut – usnesení nepřijato

•  Žádost o pozastavení zveřejňování záměru 
prodeje bytové jednotky č. 5/486, Osvobo-
zení 486, Kamenický Šenov – návrh usnese-
ní byl zamítnut – usnesení nepřijato

•  Obecně závazná vyhláška č. 1/2020, kte-
rou se zrušuje Obecně závazná vyhláška 
1/2015, ze dne 25. 5. 2015, o zřízení měst-
ské policie – návrh usnesení byl zamítnut – 
usnesení nepřijato

Zastupitelstvo města neschválilo:
•  navýšení odměn neuvolněných zastupitelů 

od 1. 3. 2020 a ponechává odměny pro rok 
2020 ve schválené výši dle usnesení ZM 
1.2/18/2018, ze dne 31. 10. 2018 

 

Petr David, 
místostarosta města

Ze zasedání zastupitelstva města

OZNÁMENÍ OBČANŮM 
Jelikož se blíží splatnost některých poplatků a některé měly být uhrazeny do konce února, 

připomínáme občanům jejich splatnost: 

• Poplatek za svoz komunálního odpadu za první pololetí je splatný k 28. 2. 2020 – částka 250,- Kč/osobu. 

• Poplatek za svoz komunálního odpadu za druhé pololetí je splatný k 30. 6. 2020 – částka 250,- Kč/osobu. 

• Poplatek za svoz komunálního odpadu je možno zaplatit jednorázově k 28. 2. 2020 – částka – 500,- Kč/osobu. 

•  Poplatek ze psů je splatný k 31. 5. 2020 v těchto částkách:  

RD - 200,- Kč/rok  

RD (držitel osoba starší 65 let) - 150,- Kč/rok  

ND - 300,- Kč/rok  

ND (držitel osoba starší 65 let) - 200,- Kč/rok 

• Poplatek za druhého a dalšího psa téhož držitele psa - 500,- Kč/rok. 

Uvedené poplatky je možné uhradit přímo na pokladně MěÚ, složenkou, nebo bankovním převodem. 
Na pokladně je možné platit i platební kartou! 
V případě platby složenkou nebo bankovním převodem je nutné uvést identifikační údaje pro danou platbu (č. účtu, VS, KS). 
Je možno se informovat telefonicky nebo e-mailem. 
Tel.: 487 712 007 e-mail: cerna@kamenicky-senov.cz 
Klára Černá, referentka finančního odboru

a workshopů např. v dílně mozaiky a vitráže, 
v dílně vinutých perlí a několika výtvarných 
ateliérech. V  budoucnu budou tyto krásné 
a slunné místnosti využívat nejen naši stře-
doškoláci, ale i  nadaní žáci ze základních 

a základních uměleckých škol z Kamenicko-
šenovska a Novoborska, případně ze vzdá-
lenějších míst.

Mgr. Jakub Jelínek 
zástupce ředitele 
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Vážení spoluobčané, jsme na 
začátku března, zima je na 
ústupu, i když slovy klasika: 
„Letošní způsob zimy zdá 
se mi poněkud nešťastný.“, 
sněhu bylo zatím pomálu a ani 
dlouhodobé předpovědi na 
měsíc březen neslibují sněho-
vou nadílku, proto se s přichá-
zejícím jarem opět rozběhnou 
práce spojené s investicemi 
opravami a úpravami pro-
stranství a objektů v majetku 
města. A co v letošním roce 
budeme realizovat? 

•  Dokončíme výstavbu budovy zázemí nové-
ho sportovního areálu za sokolovnou. 

•  Herními prvky doplníme prostor dětské-
ho hřiště, které se stane nedílnou součástí 
celého nově vzniklého areálu u sokolovny, 
a věřím, že maminky s dětmi se už nemo-
hou dočkat.

•  Provedeme II. část opravy dešťové kanaliza-
ce v ulici Smetanova, ta je v havarijním sta-
vu. Po v loňském roce provedené opravě I. 
části v  lokalitě řadových garáží je potřeba 
ještě opravit část odvádějící dešťové vody 
z horní části. 

•  V  areálu bývalého koupaliště v   letošním 
roce dokončíme budování chodníčku ko-
lem celého bazénu a  dokončíme všechny 
zásadní úpravy spojené s narušením okol-
ního pozemku tak, abychom už v  budou-
cích letech nemuseli „kopat“ na louce okolo 
bazénu a plochu mohli definitivně upravit 
a zatravnit.  Pevně věřím, že léto bude opět 
krásné a všichni si koupání dostatečně uži-
jeme. 

•  Pokročíme v opravách a výměně veřejného 
osvětlení. V letošním roce výměna proběh-
ne v ulicích Švermova, B. Němcové, Větrná, 
bezejmenná mezi ulicemi 9. května a Zbo-
rovská, Dvořáčkova + ulice za kinem, beze-
jmenná mezi ulicemi Zborovská a Příčná. 

•  Provedeme komplexní opravu povrchů 
u  komunikací – ulice Příčná a  Topolová, 
ulice Rybniště (první tři etapy z pěti projek-
tovaných). 

•  Dále budou probíhat běžné úpravy a opra-
vy na majetku města.

Na jednáních zastupitelstva města ještě 
zvažujeme další investice a opravy, ale ještě 
musíme společně „doladit“ do čeho se v  le-
tošním roce ještě pustíme. Vše ovšem záleží 
na rozhodnutí zastupitelstva města, proto 
zatím neuvádíme, ať neslibujeme to, co letos 
nebudeme realizovat. O  dalších investicích 
a opravách vás budeme informovat.

Petr David, místostarosta města

GRATULACE  
K ŽIVOTNÍMU 
JUBILEU
V lednu:
Věra Kreibichová
Marie Hořejší
Anna Straková
Ladislav Seidl
Miroslav Horák
Danuše Jindrová
Jarmila Vrabcová
Marie Strašilová
Josef Prokop
Josef Brázda

Všem jubilantům přejeme pevné  
zdraví a  hodně životní pohody 
do dalších let. 

Město Kamenický Šenov 

Opravy a investice 
V KAMENICKÉM ŠENOVĚ 
v roce 2020

Začátkem února se konal v České Kameni-
ci 2. Veletrh cestovního ruchu pro Lužické 
hory a České Švýcarsko. Cílem je propojit 
službami tyto národní parky a chráněná 
území, které spolu bezprostředně sousedí. 
Patří k nim také přeshraniční Saské Švýcar-
sko a Žitavské hory. Dalším z cílů je nabí-
zet turistům kvalitní produkty, kvůli kterým 
se budou do regionu rádi vracet i mimo 
hlavní sezónu. Sešli se zde jak odborníci, 
tak nadšenci z různých oborů a představili 

nám své produkty, projekty, zážitky, novin-
ky i zkušenosti pro nadcházející turistickou 
sezonu. A že je opravdu z čeho vybírat! 
Například velkou novinkou je zážitkový 
produkt Pivní stezka Lužických hor pro mi-
lovníky piva, nebo turistická Hřebenovka  
a osvědčené Křišťálové údolí. V krátkých 
prezentacích nám byli představeny regi-
onální výrobky, sportovní i kulturní akce, 
výstavy, pivovary, restaurace a mnoho dal-
šího. 

 Z našeho města se veletrhu zúčastnili 
pan starosta František Kučera, paní Ka-
teřina Ramešová z informačního centra  
a paní Hana Šrámková ze sklářského mu-
zea. Měli jsme tak možnost načerpat inspi-
raci, získat důležité informace, propagovat 
naše město a navázat spolupráci se sou-
sedními městy a obcemi. 

Kateřina Ramešová

Veletrh cestovního ruchu 
pro Lužické hory a České Švýcarsko

Od 1. dubna znovu otevíráme Informační 
centrum u  Panské skály a  zahajujeme tak 
další sezónu. Provozní doba zůstává stejná 
jako v  předchozích letech, to znamená od 
středy do neděle vždy od 9:00 do 17:00h, 
a  o  velkých prázdninách každý den. Info-
centrum není určeno pouze pro turisty 
nebo návštěvníky, kteří k  nám zavítají, ale 
také pro všechny občany našeho města. 
Můžete si přijít pro tipy a inspiraci na výle-
ty v nedalekém okolí – novinek je opravdu 

spousta a stojí za to se s nimi seznámit. Na-
jdete nás také na sociálních sítích, máme 
facebookový profil Infocentrum Panská 
skála, Město Kamenický Šenov a také insta-
gram mestokamenickysenov,  kde se snaží- 
me informovat o  různých akcích z  okolí. 
V nové sezoně znovu navážeme na loňskou 
novinku – půjčovnu koloběžek, která měla 
u šenováků velký úspěch. Samozřejmostí je 
prodej suvenýrů, pohledů nebo turistických 
map. Doufáme, že se nám podaří zařadit do 

sortimentu suvenýrů i něco šenovského- na-
příklad drobné skleněné předměty, po kte-
rých je od turistů velká poptávka. Nabízíme 
tak možnost drobným podnikatelům a živ-
nostníkům se trochu zviditelnit. 

 Těšíme se na Vaší návštěvu.

za Informační centrum 
Kateřina Ramešová

INFORMAČNÍ CENTRUM ZAHAJUJE NOVOU SEZÓNU

Svozový kalendář pro tříděné odpady, pytlový svoz r. 2020
Každý sudý týden – středa – od 14. hodin.

Shromaždiště odpadu 2020
Areál vedle budovy Městského úřadu, Osvobození 470, Kamenický Šenov
Lichý týden – středa 12:00-17:00h, sudý týden – sobota 8:00-12:00h

Svoz separovaného odpadu z kontejnerů
Areál vedle budovy Městského úřadu, Osvobození 470, Kamenický Šenov. 
1x týdně: PO – svoz plastů, PÁ – svoz papíru, 1x měsíčně svoz skla

DRUHY ODPADŮ
Nebezpečný odpad: zbytky starých barev, motorové oleje, olejové filtry, zaolejované předměty, baterie, rozto-
ky, domácí chemikálie
Objemný odpad: nábytek, zbytky dřeva, zbytky keramiky, zbytky plastů a pryže, textilie
Ostatní: vysloužilé elektrospotřebiče (lednice, mrazáky, TV, PC, varné konvice, tiskárny, tonery, cartridge, 
kamery, fotoaparáty, telefony, pračky, sušičky, žehličky, osvětlovací zařízení, aj.)
Bioodpad: biologicky rozložitelný odpad (tráva, větve, listí, odpad z kuchyní), jedlé oleje a tuky
Kovy: železný šrot, hliníkové předměty, barevné kovy, plechovky

!NELZE ODEVZDÁVAT!
Pneumatiky, stavební odpad, odpady obsahující azbest (eternit), lepenku, maso, kosti, uhynulá zvířata, obaly 
od potravin

Březen PO ÚT ST ČT PÁ SO NE
9. týden       1
10. týden 2 3 4 5 6 7 8
11. týden 9 10 11 12 13 14 15
12. týden 16 17 18 19 20 21 22
13. týden 23 24 25 26 27 28 29

Duben PO ÚT ST ČT PÁ SO NE
14. týden 30 31 1 2 3 4 5
15. týden 6 7 8 9 10 11 12
16. týden 13 14 15 16 17 18 19
17. týden 20 21 22 23 24 25 26
18. týden 27 28 29 30   

Březen PO ÚT ST ČT PÁ SO NE
9. týden       1
10. týden 2 3 4 5 6 7 8
11. týden 9 10 11 12 13 14 15
12. týden 16 17 18 19 20 21 22
13. týden 23 24 25 26 27 28 29

Duben PO ÚT ST ČT PÁ SO NE
14. týden 30 31 1 2 3 4 5
15. týden 6 7 8 9 10 11 12
16. týden 13 14 15 16 17 18 19
17. týden 20 21 22 23 24 25 26
18. týden 27 28 29 30   

Děkujeme městskému úřadu za 
milé přání k našim jubilejním na-
rozeninám:

Věra Kreibichová, Marie Hořejší, 
Anna Straková, Ladislav Seidl,
Miroslav Horák, Danuše  
Jindrová, Marie Strašilová,  
Josef Prokop, Josef Brázda.
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Novou předsedkyní MAS 
Český sever z Varnsdorfu byla 
v úterý 21. ledna 2020 zvole-
na paní Bc. Petra Vojtěchová, 
současná místostarostka obce 
Rybniště. Ve vedení MAS 
vystřídala pana Ing. Miroslava 
Jemelku, který ve funkci před-
sedy představenstva působil 
pět let a koncem roku 2019 
požádal o uvolnění z této 
pozice. 

Paní Vojtěchová se sou-
časně stala novou zástupkyní 
Dobrovolného svazku obcí 
Tolštejn (DSOT) v předsta-
venstvu MAS, neboť jeho 
dosavadní zástupce pan 

Jan Machač, starosta města 
Chřibská, se členství v před-
stavenstvu vzdal v prosinci 
loňského roku. Tato změna 
byla schválena usnesením 
DSOT č. 34/2019 ze dne 12. 
12. 2019.

Představenstvo MAS je 
devítičlenné a je voleno na 
dobu 3 let. Jeho členové jsou 
voleni ze členů MAS, přičemž 
veřejný sektor nemůže být 
zastoupen více než 49 % 
hlasovacích práv. Složení 
představenstva MAS schvaluje 
Valná hromada. V současnosti 
v představenstvu působí  
7 zástupců soukromého 

sektoru a 2 zástupci veřej-
ného sektoru. V kompetenci 
představenstva je rozhodovat 
o všech věcech spolku, které 
nepatří do působnosti Valné 
hromady, vytvářet odborné 
komise, vydávat vnitřní před-
pisy spolku, schvalovat výzvy 
k podávání žádostí o dotaci, 
vybírat projekty k realizaci, 
stanovit výši alokace na pro-
jekty atd.

Kolektiv MAS Český sever 
děkuje panu Miroslavu 
Jemelkovi za jeho působení 
ve vedení MAS Český sever 
v uplynulých letech, těší se 
na spolupráci s paní Petrou 

Vojtěchovou a přeje jí v její 
nové roli mnoho sil a úspěchů 
při práci ve prospěch našeho 
regionu. 

Kancelář MAS Český sever, z. s. 
www.masceskysever.cz
info@masceskysever.cz
tel. 724 778 296

MAS ČESKÝ SEVER 
má novou předsedkyni!

Možná to bude pro některé 
spoluobčany novinka. V Kame-
nickém Šenově bylo na jednání 
městského zastupitelstva dne 
12. 2. 2020 navrženo zrušení 
městské policie. 

Nejedná se o překvapivý ná-
vrh ukončení činnosti městské 
policie, naše městská policie se 
prostě rozpadá díky dlouhodo-
bě neodbornému a chabému 
vedení uvolněnými zastupiteli 
obce. 

Zde se vnucuje otázka, proč 
jsme tedy městskou policii 
zřizovali, jaká měla být její kon-
krétní náplň v naší obci a proč 
její vedení takto selhalo. 

Za mne konstatuji, že to 
byl pouze tříletý nepovede-
ný experiment, který dosud 
nás všechny stál cca 8 mili-
onů korun. Městskou policii 
nepostrádám a za současné 
situace se domnívám, že není 
ani nezbytně potřebná. Pokud 

mohu hodnotit ohlasy z mého 
okolí, byla práce městské 
policie zklamáním a zároveň 
rozčarováním. 

Nemalou utracenou částku 
osmi milionů korun nám již 
nikdo nevrátí a je škoda, že 
jsme ji nevyužili s rozmyslem, 
například jako 80-ti tisícový 
příspěvek na individuální řešení 
likvidace splaškových vod pro 
100 rodinných domů v místní 
části Prácheň (viz můj článek 

v ŠL číslo 4/2019). Jsem pře-
svědčen, že by tímto způsobem 
vynaložené peníze měly smys-
luplnější výsledek. 

Můžeme si gratulovat, že 
pokusní králíci zatím tento 
experiment přežili. Bohužel 
laboratoř si zapíše 8 milionů Kč 
vynaložených prostředků do 
svých ztrát. 

Miloš Macháček, Prácheň 

Laboratorní experiment za 8 milionů Kč 

Máme po Masopustu a Ve-
likonoce nás teprve čekají. 
To značí jedno: nacházíme 
se v postní době. Masopust 
(maso – půst) jako lidový svá-
tek, který souvisí s církevním 
rokem, se stal znovu součástí 
veřejného života, jako tomu 
bylo po dlouhá staletí. Někde 
nezmizel vůbec, někde se na 
něj po nějakou dobu zapo-
mínalo, někde se slavil a slaví 
naplno, někde z něj zůstal jen 
průvod masek. Tak jako tak, 
jedná se o tradici a tradice má 
(či dříve měla) hlubší význam. 
Můžeme říci, že každý lidový 
zvyk vnější formou vyjadřuje 
nějaký hlubší význam, tedy že 
má hlubší obsah.

Na obecné rovině je zvyk 
pouhou pomůckou k udržení 
něčeho podstatného, co má 
pro člověka či společnost 
nějaký smysl a důležitost. 
Zvyk je jakási skořápka, která 
skrývá důležitý obsah. Rizikem 
všech zvyků však bývá, že 
se z nich časem ten vlastní 
obsah vytratí a zůstane jen ta 

formální skořápka. Pak rozpor 
mezi zdáním a skutečností 
působí všelijaké problémy 
a znevěrohodňuje vlastní (už 
jen domnělý) obsah. Nebo-li 
člověk či společnost udržuje 
zvyky v domnění, že s nimi 
udržuje i ten obsah, ten je 
však už dávnou pouhou iluzí – 
a člověk či společnost vlastně 
žije ve lži. Nazýváme to pokry-
tectvím. Když dojde k prozře-
ní, člověk či společnost dělává 
tu chybu, že onen ztracený 
obsah zavrhne, místo aby 
byl do té prázdné skořápky 
vrácen. Dobrá věc je nazvána 
stereotypem a je zavržena. 

A to se samozřejmě týká 
i zvyků lidových s nábožen-
ským rozměrem. Mnohé 
lidové zvyky byly opuštěny, 
protože ztratily svůj význam. 
Často právem, jelikož byly 
postaveny na pouhé pověře. 
Bohužel lidové zvyky často 
mají blíže k pověře než k pra-
vé zbožnosti. Někdy dokonce 
lidové zvyky převrací pravou 
zbožnost na pověru a tím 

pravou zbožnost znevažují. 
Některé lidové zvyky zůstaly 
zachovány, avšak forma se 
u nich stala obsahem – ten 
původní dobrý obsah se 
ztratil, stal se nezajímavým či 
bezcenným. Naopak člověk, 
kterému je původní obsah 
a význam cenný, někdy raději 
odvrhne formální zvyk, než 
aby se vystavil riziku vyprázd-
nění a znevážení onoho 
významu. Ať tak či tak, vidíme, 
že vztah člověka k pravému 
významu lidového zvyku je 
zásadní. V dobrém i špatném 
smyslu slova.

Masopust mi (ve své 
náboženské podobě) připo-
míná jiný zvyk, a to loučení 
budoucího manžela se 
svobodou. Sám jsem se se 
svobodou neloučil, protože 
jsem to považoval za urážku 
mojí budoucí ženy a znevá-
žení budoucího společného 
života. Vždyť manželstvím 
vstupuji do lepšího, nemám 
se s čím loučit. Stejně vnímám 
hodování a veselení se před 

postní dobou, během které 
se přeci chci přiblížit k Bohu. 
Jako by být blízko Bohu bylo 
něco hladového a neveselého. 
Vždyť být blízko Bohu je přeci 
nasycující a radostné!

Jak to tedy je s Masopus-
tem? Má nějaký obsah? Je 
začátkem období, ve kterém 
se připravujeme na Velikono-
ce tím, že se postíme – tedy 
že si odpíráme v životě to, co 
nás jinak rozptyluje, abychom 
se ztišili a lépe soustředili na 
to podstatné? Nebo stačí ta 
formální slupka a je už jen 
taškařicí ke zpestření volné-
ho času? Nebo je naopak ta 
formální slupka zbytečným di-
vadlem, které odvádí od toho 
podstatného? Anebo je to 
podstatné, co má zobrazovat 
Masopust, programem celého 
našeho života, nejen obdobím 
před Velikonocemi?

Stanislav Lorenc, 
duchovní Křesťanského 

společenství K. Šenov

PO MASOPUSTU

POZVÁNKA NA 
koncert Otíka s dětmi v Divadle 

Na MDŽ 8. 3. 2020 v  neděli – „Mezinárodní den žen“ – budou zpívat děti vážené paní Lenky Hornové 
– Dorotka (12), Anička (10), a Lenička (6) s harmonikou Otíka v Divadle „M“- v Duchcově 30 národních, lidových, 

náladových a tradičních písní. Srdečně zveme!

Ota Vejskal
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Pomáháme Austrálii 
Záběry australských zvířat trpících při nedáv-
ných ničivých požárech inspirovaly dívky z 8. 
B, Pavlu Kreuzovou, Kláru Kreuzovou, Adélu 
Vašákovou a Terezu Škodovou, k uspořádá-
ní školní finanční sbírky. Dívky navrhly pla-
káty, vyrobily kasičky a pustily se do vybírá-
ní.Do vybírání peněz se zapojily i další žáci 

z  8. B. Přispívaly děti z  celé školy, dospělí, 
zaměstnanci školy a městského úřadu. Na-
konec se podařilo vybrat neuvěřitelných  
13 252 Kč! Peníze osmačky poslaly na kon-
to ZOO Praha, která zřídila účet „Pomáháme 
jim přežít“.

Bc. Jana Hrůzková

Představujeme přípravnou 
třídu ZŠ Kamenický Šenov 
V tomto školním roce byla na naší 
základní škole poprvé otevřena 
přípravná třída, která je nultým 
ročníkem základní školy. Díky 
iniciativě a odvaze našeho pana 
ředitele se tímto krokem z hledis-
ka speciální pedagogiky a moder-
ního školství zvýšil význam naší 
školy nejen v rámci regionu. Tuto 
třídu v současnosti navštěvuje 
jedenáct žáků. Mají k dispozici 
novou učebnu vybavenou mo-
derní technikou, novým dětským 
nábytkem a odpočinkovou zónou. 
Vše je uzpůsobeno tomu, aby 
se žáci mohli nejenom učit, ale 
i relaxovat. Motto naší přípravné 
třídy je „Putování s Aslanem za 
poznáním a moudrostí“. 

Smysl přípravné třídy je ulehčit dětem 
vstup do prvního ročníku. Menší počet dětí 
ve třídě umožňuje individuální a  citlivý pří-
stup. Vyučovací den je sestaven tak, aby se 
v  něm střídala cílená výuka s  odpočinkem 
a  volným či organizovaným hraním. Proto 
zde mohou žáci ještě ve své dětskosti dozrát 
a zároveň si pomalu zvykat na školní režim. 
V  okamžiku vlastního nástupu do první tří-
dy již znají školní prostředí a způsob školní 
práce. Smyslem přípravné třídy naopak není 
naučit žáky tomu, co je obsahem výuky až 
v prvním ročníku.

Děti si zvykají na různé formy a  metody 
výuky. Uplatňujeme zde následující formy: 
frontální, skupinová, kooperativní, individu-
ální, individualizovaná, projektová a  výuka 
dramatem. Metody jsou tyto: informačně-re-
ceptivní, problémového výkladu, výzkumná, 
názorně demonstrační, didaktické hry, sou-
těže a práce s pracovními listy.  Vyučování je 
rozčleněno do předmětů: rozumová výcho-
va, matematické představy, sociální návyky 
a  tělesná, hudební, výtvarná a  pracovní 
výchova. Cílem rozumové výchovy je napří-
klad rozvíjení fonematického sluchu, rozší-
ření slovní zásoby, naučit se vyprávět příběh 
chronologicky a  v  rozvinutých větách… Cí-
lem předmětu matematické představy není 
umět vypočítat příklady, ale získat dobrý 
základ pro následné řešení matematických 
slovních úloh a počítání. 

Klademe důraz na spoluvytváření příjem-
ného a  laskavého klimatu ve třídě, na spo-

lupráci, dodržování pravidel a na zodpověd-
nost k práci, věcem i spolužákům. Využíváme 
té výhody, že výkon žáků se zde nehodnotí 
známkou, což jim pomáhá nebát se dělat 
chyby a z chyb se následně poučit. Odměňu-
jeme žáky i jen za snahu ve vyučování. Také 
učíme děti, aby si uměly přirozeně všímat 
věcí okolo sebe, proto venku na procház-
kách aktivně využíváme znalostí získaných 
ve vyučování, čímž se jim propojuje teorie 

s  praxí. Přesně podle motta naší přípravné 
třídy. 

V  naší přípravné třídě zažíváme spoustu 
hezkých chvil a poznávat svět je pro nás pří-
jemná zábava. Naše dobrodružné putování 
za poznáním můžete sledovat na facebooko-
vé stránce třídy „Přípravná třída ZŠ Kamenic-
ký Šenov“. 

Věra Lorencová, třídní učitelka
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Mladá léta v Kamenickém Šenově  
spojená se sklářskou školou
Jak to vše začalo?

V roce 1957 (po pě-
tiletém uzavření) se 
podařilo obnovit výuku 
na Střední průmyslové 
škole sklářské v Ka-
menickém Šenově. Do 
konce roku 1961 byla 
pobočkou sklářské 
školy v Novém Boru. 
Ředitelem školy byl 
RNDr. Jaromír Špaček 
z Nového Boru a zá-
stupcem profesor Josef 
Khýn.

Stal jsem se společně s 35 
spolužáky prvním studentem 
této školy. Díky zejména pro-
fesorovi Khýnovi jsme byli po 
přijímacích zkouškách na školu 
přijati, i když nebyl u některých 
z nás nejlepší kádrový profil. 
Například u mě to byly již třetí 
přijímací zkoušky. Strýcové 
mého otce měli soukromou 
autodopravu a táta vystoupil 
z partaje. Z celého počtu stu-
dentů nás bylo 12 přespolních, 
kteří potřebovali ubytování. 
Škola nám zajistila bydlení na 
svobodárně Borského skla 
v Kamenickém Šenově. Život 
na svobodárně se nám velmi 
líbil. Bylo nám 14 let, u rodi-
čů přísný režim a nyní každý 
dostal klíč od svobodárny, 
na vedlejších pokojích byly 
ubytovány krásné malířky 
z učiliště z Nového Boru. Ve 
škole ještě dozníval poslední 
ročník zednického učiliště. 
Pokud byl u nás nějaký větší 
kázeňský problém, tak jsme 
říkali, že jsme od zedníků, 
a v případě pochval studenti 
sklářské školy.

Ve škole vzniklo rozdělení 
žáků do tří oborů. Malířský, 
brusičský a lustrárenský. Uči-
telé dojížděli ze sklářské školy 
v Novém Boru a dále externí 
učitelé z místních závodů. 
Půlroční bydlení na svobodár-
ně se přestalo líbit vedení školy 
a byli jsme přesunuti do inter-

Vzpomínka na Mini kino 
V KAMENICKÉM ŠENOVĚ
Uvedené malé kino 
bylo vybudováno 
v budově Na růžku 
v roce 1969 jako 
náhradní provoz 
při začínající rekon-
strukci stávajícího 
kina. Představite-
lům města se v té 
době určitě nepove-
dl záměr z původ-
ního kina a divadla 
včetně orchestřiště 
budovat pouze kino 
jako jednoúčelovou 
budovu. Kdysi se 
v této budově moh-
ly hrát i operety.

Na rekonstrukci byla za-
jištěna v té době velmi levná 
stavební firma, která zbourala 
vrchní část budovy včetně 
krásných balkonů, snížila 
stropy, zmenšila jeviště, zrušila 
orchestřiště a divadelní šatny. 
Při kolaudaci se zjistilo, že tato 
firma sice vystavěla vrchní část 
budovy včetně střechy, ale 
zapomněla, nebo špatně zho-
tovila nosný věnec konstrukce. 
Žádný statik se nechtěl pod 
tuto stavbu podepsat. Před-
stavitelům města nezbývalo 
nic jiného než zajistit novou 
stavební firmu, která znovu 
odbourala vrchní část budovy, 
zhotovila nosný věnec stavby 
a postavila vrchní část budovy 
včetně střechy. Z uvedených 
důvodů trvala přestavba kina 
dlouhých 11 let.

V době náhradního pro-
vozu jsem se začal zajímat 

o možnost vedlejšího zaměst-
nání v tomto kinu. Nutila 
mne k tomu rodinná situace. 
Vzhledem k početnější rodině 
a tím spojenými problémy 
s nástupem dětí do školky 
jsme se dohodli s manželkou, 
že zůstane s dětmi doma a já 
budu hledat možnost dalšího 
výdělku. V roce 1973 odcházel 
vedoucí kina za lepším zaměst-
náním a já se přihlásil převzít 
tuto funkci jako vedlejší pra-
covní poměr. Byl jsem nucen 
absolvovat v Liberci zkoušky 
k vedení kina, které jsem 
úspěšně složil a získal osvědče-
ní o způsobilosti k vedení kina.

Převzal jsem náhradní 
provoz, který promítal 16 mm 
filmy na dvou uhlíkových ma-
šinách. Kino mělo 6 zaměst-
nanců, (vedoucí, pokladní, 
uvaděčka, zřízenec + 2 pro-
mítači) a promítaly se mimo 

pondělí dvě představení denně 
a 1x neb 2x týdně dopolední 
představení pro mateřské 
a základní školy. Doprava filmů 
byla prováděna vlakem a jejich 
donášení zajišťoval zřízenec, 
který rovněž vyvěšoval reklam-
ní plakáty na jednotlivé filmy 
včetně plakátů programových. 
Jednou měsíčně jsem jezdil do 
Krajského filmového podniku 
v Ústí nad Labem vybírat filmy 
na celý měsíc. Výběr nebylo 
možné provést svobodně, bylo 
určeno 60% filmů socialistic-
kých a 40% ostatních.

Promítači kina mě naučili 
promítat filmy na uhlíkových 
mašinách, a tak v případě 
jejich nepřítomnosti jsem celá 
představení promítal sám. 
Problém byl, pokud promítači 
nemohli promítat školky v do-
poledních hodinách a já se pak 
musel uvolňovat z hlavního 

nátu sklářské školy v Novém 
Boru. V internátu vládl přísný 
režim, což byla po svobodárně 
velká změna. Do školy jsme 

byli nuceni dojíždět autobu-
sem a vznikl další problém. 
Často jsme zaspávali a na 
vyučování jezdili opožděně.

Velká změna pro nás zase 
nastala po školních prázdni-
nách. Do školy nastoupil další 
ročník studentů a v Kamenic-

kém Šenově byl otevřen ve 
staré budově internát s vycho-
vatelem a kuchyní. 

Opět jsme byli přestěhováni 
do tohoto internátu. Vytápění 
bylo prováděno běžnými kam-
ny na pevné palivo na každém 
pokoji. Bylo naší novou povin-
ností sami si topit a vynášet 
popel.

Ve škole ve druhém ročníku 
začalo budování lustrařských 
dílen. Většinou jsme chodili 
do dílen n. p. Lustry, přímo na 
jednotlivá pracoviště, abychom 
poznali problematiku výroby 
lustrů. Malíři a brusiči měli sice 
svoje dílny, ale také chodili 
občas do závodu „Palda“ 
Borského skla. Ve škole nebyla 
tělocvična a na hodiny tělo-
cviku jsme chodili do místní 
sokolovny, společně chlapci 
a děvčata.

Borská sklářská škola byla 
svým zaměřením chemic-
ko-technologická a v Kame-
nickém Šenově se vytvářela 
škola s uměleckým zaměřením. 
Společně se stejným roční-
kem školy v Novém Boru byl 

také uskutečněn týdenní kurz 
lyžování v Krkonoších. Rovněž 
jsme společně absolvovali dny 
branné výchovy, abychom 
věděli, jak se máme chovat 
v případě války. Do druhého 
ročníku přicházeli také žáci 
z gymnázií nebo učilišť a byli 
po přezkoušení zařazováni do 
1. nebo 2. ročníku.

Ve třetím ročníku nastoupili 
další noví studenti. Nám star-
ším přespolním se přestala líbit 
výchova na internátě a převáž-
ná většina se přestěhovala na 
priváty. Já jsem měl štěstí, Ná-
rodní výbor mně pronajal byt 
v domě, kde v přízemí byla pro-
dejna potravin (U Volfů). Do 
bytu jsem vzal jako spolubydlící 
dva spolužáky ze školy. Dům 
měl výhodu, do prodejny vozil 
každý den pekař ve 4 hodiny 
ráno čerstvé pečivo, což pro 
nás znamenalo dobré snídaně. 
Co jsme si vzali z pečiva, jsme 
zaplatili odpoledne v prodejně. 
Obědy a večeře byly zajištěny 
na internátě.

V tomto roce studenti školy 
také uspořádali v místním kině 

divadelní představení „Troja-
né“, které režíroval obvodní 
lékař MUDr. Hruda. Založili 
jsme rovněž školní hudební 
soubor, který hrál na večírcích 
školy. Škola nám také povoli-
la navštěvovat taneční kurzy 
v České Kamenici, ze kterých 
jsme chodili domů večer pěšky 
do Kamenického Šenova.

Tak běžel náš pestrý život 
a přišel čtvrtý poslední ročník 
ve škole. Škola se konečně 
naplnila studenty ve všech 
ročnících a nás starší čekala 
příprava na maturitu. Matu-
ritní večírek byl uspořádán ve 
Sloupu v Čechách, a protože 
jsme byli první absolventi 
školy, natáčela nás také Česká 
televize. Následovala maturita. 
Z celkového počtu začínajících 
36 studentů nás maturovalo 
18. Z toho byli tři přecházející 
do 2 ročníku z gymnázií. Dále 
byly poslední školní prázdniny, 
někteří absolventi se dostali na 
vysokou školu a část nastupo-
vala na umístěnky do zaměst-
nání. Z našeho ročníku byla 
část absolventů velmi úspěšná 

a dobře propagovala šenov-
skou sklářskou školu. Jedná 
se zejména o jména spolužá-
ků např. Rozsypal, Šuhájek, 
Šebestík, Sekyra, Skuhravý, 
Sládek, Benešová-Víznerová, 
kteří uspěli v uměleckých nebo 
řemeslných profesích. Sklář-
ská škola nám dala základ, ve 
kterém jsme v životě pokračo-
vali. Já jsem zůstal celý život 
věrný lustrařině, kterou jsem ve 
sklářské škole študoval a jako 
jediný jsem zůstal v Kamenic-
kém Šenově.

Přeji sklářské škole, která 
prošla v loňském roce rozsáh-
lou rekonstrukcí, aby vycho-
vávala úspěšně novou gene-
raci, prospěšnou sklářskému 
průmyslu.

Václav Prousek 

Fotografie je z publikace „80 let 
výročí sklářské školy“, která je 
k nahlédnutí v Městské knihov-
ně. (z archívu paní Hany Duté)
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Lidová pranostika na celý rok 
Pršeti bude když: 
hory se dýmají ( jsou zamlženy), slunce vodu táhne, měsíc 
má kola, hvězdy se třepetají a jest jich mnoho, vlaštovky 
při zemi létají. Na západě žlutavo – jistý dešť.

Jak určujeme povětrnost:

Drahomíra Liptáková
z archívu pana Karla Hrůzka

zaměstnání v n. p. Lustry. Stalo 
se také, že muselo být před-
stavení zrušeno. Jednotlivá 
představení se promítala vždy, 
pokud se sešlo nejméně  
10 diváků. 

Tak probíhal provoz kina 
celkem bez potíží. Netušil 
jsem, že v roce 1977 bude 60. 
výročí Velké říjnové socialistic-
ké revoluce, kterému před-
stavitelé KSČ a města budou 
věnovat mimořádnou pozor-
nost. Z nějakých řečí jsem se 
dozvěděl, že na městském 
výboru KSČ bylo probíráno mé 
jméno v souvislosti s vedením 
kina. Doslovně bylo řečeno, jak 
může Prousek působit na masy 
v době výročí VŘSR, pokud 
není komunista. Toto prohlá-
šení mě vedlo k myšlence, 
provést taková opatření, které 
si soudruzi budou dlouho pa-
matovat. Přihlásil jsem kino do 
krajské soutěže na návštěvnost 
sovětských filmů, na kterou 
byla vypsána mimořádná 
finanční odměna pro vítěze. 

Objednal jsem na měsíc větší 
množství sovětských filmů růz-
ných úrovní, včetně pohádek 
pro děti. Osobně jsem obešel 
představitele ROH a KSČ 
v jednotlivých závodech města, 
s nabídkou vstupenek na jed-
notlivá představení sovětských 
filmů. Většinou zakoupili pro 
své členy celá představení. Do 
kina však přišlo malé množství 
lidí, ale já mohl vykázat vypro-
dané představení. Navštívil 
jsem také školy a školky a na-
bídl jim zvýšené množství do-
poledních představení. Nechal 
jsem se pozvat do městského 
výboru KSČ, abych soudruhy 
informoval o opatřeních kina 
k výročí VŘSR a požádal je 
o spolupráci. Řekl jsem jim, 
že je zvu do kina, aby před 
každým představením sovět-
ského filmu provedli krátkou 
přednášku o významu VŘSR. 
Kdo by to lépe mohl vysvětlit 
než nejvyšší představitelé KSČ 
v Kamenickém Šenově. Přišli 
asi na 3 představení, lidé je vy-

pískali, a tak se mně stranické 
špičky začaly vyhýbat. Abych 
tomu ještě dodal korunu, za-
platil jsem ze svých prostředků 
celým rodinám nejvyšších 
straníků vstupenky na některé 
sovětské filmy. Jaká byla moje 
škodolibá radost, vidět v kině 
straníky, kteří do kina nikdy ne-
chodili. Díky těmto opatřením 
jsme vyhráli krajskou soutěž 
v návštěvnosti na sovětské 
filmy. A to jsem ani nečekal, že 
mě ještě čeká další šok.

Byl jsem pozván ke starosto-
vi města, který mně blahopřál 
ke krajské výhře v soutěži 
v návštěvnosti na sovětské 
filmy a sdělil mi výši odměny 
v korunách pro zaměstnan-
ce kina. Nevím, jestli byl při 
smyslech, ale k mému překva-
pení mi navrhl, že za vyhrané 
peníze doporučuje každému 
zaměstnanci kina zakoupit 
bystu soudruha Lenina nebo 
Stalina. Ještě štěstí, že jsme 
byli v kanceláři sami, ve mně 
bouchly saze a tolik sprostých 

slov jsem dlouho nikomu neře-
kl. Ukončil jsem tuto návštěvu 
s tím, že vystavím objednávku 
za kino do místního železář-
ství, ať si každý zaměstnanec 
kina vybere jakékoliv zboží na 
určenou částku.

Návštěvnost kina se nadále 
nijak nezměnila. Rekonstrukce 
kina se již chýlila k závěru a já 
jsem nechtěl nadále působit 
ve funkci vedoucího, což by 
znamenalo trvalý pracovní 
poměr. Ke konci roku 1979 
jsem předával kino novému 
vedoucímu. Došla sice nová 
technologie kina, kino nebylo 
digitalizováno a jeho využití 
je v dnešní době vzhledem 
k jednoúčelnosti velmi proble-
matické. Tehdejší představitelé 
města udělali svým rozhod-
nutím mnoho chyb, které se 
odrazí v současném využití 
této krásné dominantní budo-
vy města.

Václav Prousek

BŘEZEN 
Březen, za kamna vlezem, duben, ještě tam budem, 
máj, půjdeme v háj.
Březen bez vody, duben bez trávy.  
Suchý březen, mokrý máj, bude humnu jako ráj. 
Svítí-li slunce na den Zvěstování Panny Marie, lze oče-
kávati úrodný rok. 
Na svatýho Řehoře, led plove do moře, čápi letí od 
moře. Kolik mlžiček v březnu, tolik dešťů v červnu. 
Jaké Zvěstování Boží matky, takové Velikonoční svátky. 

Březnový sníh má odedávna tajemné moci ke zvýšení dívčí 
krásy. Zvláště na venkově věří se dosud pevně, že březnový 
sníh dělá pěkná líčka. Kdo se jím umyje, toho slunce neopálí. 
Březen skýtá prý také prostředek proti pihám. Kdo z jara 
spatří první vlaštovici, nechť se hned umyje a má-li pihy, jistě 
se jich zbaví.

Průpovědi v jednotlivých měsících
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Děkujeme všem, kteří se na 
svátek Sv. Valentýna zúčastnili 
společenského plesu města, 
zatančili si, dobře se bavili a při-
spěli k úžasné atmosféře celého 
večera.

Poděkování patří samozřejmě 
také všem sponzorům, vystupu-
jícím, orchestru Bonit s panem 
Petrem Svobodou, dámám od 
tomboly, pořadatelské službě, 
šenovským dobrovolným hasi-

čům, slečně šatnářce a jejímu 
partnerovi, vedení města a panu 
Milanu Toflovi. Ráda bych ale 
zvláště vyzdvihla našeho skvělé-
ho tradičního moderátora pana 
Petra Kožíška, naši nejšikovnější 
vrchní “dekoratérku“ paní Gabri-
elu Raitrovou a za kulturu paní 
Kateřinu Ramešovou, kteří na 
celém večeru měli lví podíl.

Klára Machová

STŘÍPKY z Valentýnského 
plesu města 



Zprávy z knihovny 
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POZVÁNKA 
DO MUZEA 
Letošní návštěvnickou sezónu zahájí 
kamenickošenovské muzeum výstavou 
skleněných šperků. Jejich autorkami budou 
výtvarnice Šárka Bartko, Karolína Kopřivová, 
Bohdana Vydrová a Eva Ranšová. Toto tvůrčí 
uskupení nazvané NATĚLO vzniklo v roce 
2012; společně se prezentuje při různých 
příležitostech, pravidelně např. na výstavě 
Křehká krása v Jablonci n/N. či na Dyzajn 
marketech v Praze a Brně.

Nenechte si ujít tuto výstavu moderních 
šperků! Navštívit ji můžete od počátku dubna 
až do 18. června. Těšíme se na vás.

Helena Braunová

ZPRÁVY Z MUZEA A KNIHOVNY
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Náš spolek se pravi-
delně schází na svých 
schůzkách v před-
náškovém sále MěÚ. 
V roce 2019 nás bylo 
27 – bohužel už nás 
navždy opustilo 13 
členek.  Spolek je dle 
zák. 304/2013 zapsán 
u Registračního soudu 
v Liberci.

V květnu 2019 jsme společně 
oslavily již 20 let od založení. Po 
celou dobu se zapojujeme do 
akcí v našem městě. Také někte-
ré naše činnosti se již v průběhu 
let staly pravidelností:

 –  např. vždy na naší první 
lednové schůzi pořádáme 
tombolu z donesených dárků 
od členek a vítáme nový rok

 –  zapojujeme se do Masopust-
ního průvodu, naše masky 
byly již v soutěži o nejlepší 

masku 2x vyhodnoceny (1. 
a 3. místo)

 –  slavíme MDŽ a Den matek 
slavnostní večeří a tombolou.

 Na tyto oslavy mezi nás pravi-
delně přicházejí zástupci města, 
aby nám květinou poblaho-
přáli k těmto svátkům. Kulturní 
vložku obstarávají děti z MŠ 
Mistrovická.

Pravidelně pomáháme na 
burzách dětského oblečení, 
společně navštěvujeme výstavy 
v muzeu a přednáškových 
sálech.

Od r. 2002 pořádáme tříden-
ní „Víkendy pro ženy“ spojené 
s turistickými výšlapy.

V tomto sledovaném roce 
jsme uskutečnily v červnu zájezd 
na Humprecht a navštívily jsme 
Sobotku a Jičín. Podzimní zájezd 
pak byl na zámek Mělník a výsta-
vu kočárků a zámek Veltrusy. Byl 
to náš už v pořadí 38. zájezd.

Navštěvujeme také koncerty 
v rámci festivalu „Lípa Musi-

Spolek žen v roce 2019 

Mezi úspěšné studenty Univerzity třetího věku, kteří ve středu 15. ledna zdárně odpromo-
vali na České zemědělské univerzitě v Praze, byla také paní Jana Vinkelhoferová z Kamenic-
kého Šenova.

ca“, v našem kostele, CVAKu 
v Novém Oldřichově i různá 
divadelní představení.

Nezapomínáme ani na dárky 
u příležitosti kulatých narozenin 
našich členek.

Každý rok pečeme „šenovské 
koláče“ na akce města u Panské 
skály.

V měsíci říjnu, u pří-
ležitosti otevření nových 
prostor naší SUPŠS po 
rekonstrukci, jsme školu 
společně navštívily a ob-
divovaly jsme její moderní 
strojní zařízení. Prohlídkou 
jsme byly nadšeny a shodly 
jsme se na názoru, že 
druhou tak moderní školu 
těžko v republice najdeme.

Každým rokem se vždy 
pečlivě připravujeme na 
Advent na náměstí, kdy 
pečeme vánoční cukroví 
a vyrábíme různé vánoční 
a mikulášské dárky. Náš 
stánek má vždy pestrou 
nabídku a největší zájem je 
vždy o naše domácí vánoč-
ní pečivo, které je prodáno 
během 1 hodiny (letos 
153 tácků).  Poslední naše 
schůze před vánočními 
svátky se konala ve CVAKu. 
Členky si pochutnaly na 
výborné večeři, která byla 
pro ně připravena jako 
poděkování za zapojení do 
akce Advent na náměstí. 
Také všechny obdržely dá-
rek – poukázku na nákup 
v obchodním domě.

Doufejme, že nám 
zdraví dovolí a budeme 
se moci scházet v plném 
počtu i v roce 2020. Přeji 
všem členkám i čtenářům 
Šenovských listů pevné 
zdraví a mnoho pohody 
a úspěchů v tomto roce.

Olga Pröllerová,
předsedkyně Spolku žen

Je tu Březen – měsíc čtenářů a knihovna připravila od 16. března 
výstavu obrazů malíře Honzy Volfa. Výstava obrazů, plakátů a po-
hlednic bude instalována ve výpůjčních prostorách naší knihovny. 

Pro naše nejmenší je připravena beseda s  ilustrátorem Adolfem 
Dudkem – Hrajeme si na malíře a další besedy pro ZŠ. 

Drahomíra Liptáková

Výstava obrazů 
kreslíře, básníka a prozaika 

Honzy Volfa 
v naší knihovně.

Od 16. března 
do konce 
dubna 2020

Srdečně zveme!
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VELKÝ ÚSPĚCH SPORTOVCŮ 
z Akademie stolního tenisu 
Velice náročná příprava 
pro naše svěřence byla 
v posledních měsících na-
směrována k nějakému 
většímu úspěchu na repub-
likové úrovni. Kromě kla-
siky jsme nově zařadili do 
naší přípravy seriál turnajů 
Grand Prix, který je vý-
konnostně na velmi dobré 
úrovni. Na prvním z nich 
naši hráči uhráli dobré 
výsledky, na druhém již 
uspěli a naznačili tak své 
možnosti vyhrávat těžké 
zápasy. Týden na to přišel 
velký úspěch na bodovacím 
turnaji ČR v Hostinném.

14. 12. Hrádek nad Nisou, bodovací 
turnaj mladších a  nejmladších žáků Li-
bereckého kraje. Romana Korpová 1. mís-
to, Terezka Korpová 3. místo, Patrik Komá-
rek 1. místo v útěše.

15. 12 Hrádek nad Nisou, bodovací tur-
naj starších žáků a dorostu Libereckého 
kraje. Romana 1. místo ve starších žáky-
ních a 3. místo v dorostu. Filipovi Komárko-
vi se zde podařilo porazit stále se zlepšující-
ho Filipa Wolfa z Liberce. 

27. 12. turnaj Děčín, na turnaj do Děčína 
jezdíme pravidelně, byli jsme tu poosmé. 
Petr Korp ml. zde dosáhl zatím nejlepšího 
výsledku a  obsadil 9.-16. místo. Jsem rád, 
že jsem Petrovi dopomohl k  bronzové 
medaili ve čtyřhře, v  konkurenci divizních 
a  ligových hráčů to byl výsledek nad naše 
očekávání.

28. 12. mini soustředění v  Markvarti-
cích. Pokračujeme ve spolupráci s pražskou 
Spartou, za Spartu zde byl trenér Karel 
Gaydoš a dva dobří hráči Vašek Matoušek 
a Pavel Šourek. S přípravou pomáhal Petr 
Korp ml. O kondiční přípravu se skvěle po-
starala Romana Korpová st.

29. 12. – 31. 12. soustředění v Kame-
nickém Šenově. Nejúspěšnější oddíl stol-
ního tenisu Libereckého kraje SKST Libe-
rec uspořádal soustředění v našem městě, 

kde jsou špičkové podmínky pro tento 
sport. Ti nejlepší trenéři, špičkový sparing, 
to jsme si nemohli nechat ujít. Jsme také 
moc rádi, že i my jsme mohli být při výcvi-
ku nadějných hráčů, kdy náš trenér neod-
mítl pomoct.

4. 1. – 5. 1. bodovací turnaj ČR v Liber-
ci a  Jablonci nad Nisou. Na turnaj jsme 
dorazili v této sestavě: Barbora Prousková, 
Romana Korpová ml., Tereza Korpová, Fi-
lip Komárek, Patrik Komárek.  Na turnaji 
jsme neuspěli.

11. 1. – 12. 1. Turnov, bodovací turnaj 
Libereckého kraje. Hráli jsme ve stejné 
sestavě jako týden předtím. Našim svěřen-
cům se povedlo postoupit do hlavní sou-
těže, a  to úplně všem, Romana Korpová 
přivezla 3 zlaté medaile, (ml. žáci, st. žáci, 
dorost) Barbora Prousková 3 bronzové 
medaile ve stejných kategoriích, Bára tady 
zahrála fantasticky. Terezka byla poprvé ve 
své kategorii druhá za Pavlínou Ortovou 
z  Hrádku a  před dobře hrající Markétou 
Fuchmanovou z Turnova. Kluci Komárkovi 
se pomalu ale jistě prokousávají k dobrým 
výsledkům, tentokrát z toho bylo 9.-16. mís-
to shodně pro oba, Patrik v ml. žácích a Fi-
lip ve starších.

19. 1. krajské přebory dospělých. Muž-
ská kategorie byla velmi silně obsazena. 
Turnaj vyhrál liberecký extraligový hráč Ja-
kub Seibert. Petr Korp ml. byl 9.-16. místě. 
Ženská kategorie byla slaběji obsazena, 
turnaj vyhrála novoborská Natálie Nykodý-
mová před naší Romankou, Baruška byla 
pátá.

26. 1. Grand Prix Praha. Na turnaji jsme 
byli v  tříčlenné sestavě. Filip Komárek se 
již dotýkal poháru, kdy v  semifinále měl 2 
mečboly, nakonec z toho bylo 4. místo před 
Romankou. Báru vyřadil ve čtvrtfinále ve 
skvělém utkání právě Filip.

1. 2. – 2. 2. Jaroměř, Hostinné, bodo-
vací turnaj ČR. Romana Korpová ml. tu 
obsadila 9.-12. místo. To je výsledek, který 
přesahuje naše hranice, není moc hráčů 
z kraje, kterým se to povedlo. Bravo.
Za měsíc a půl jsme posbírali 13 medailí, to 
je více kusů, než máme členů, a to začneme 
pomalinku měnit, chtěli bychom do letní 
přípravy zařadit 2 nové hráče, na to nám 
bude naše kapacita ještě stačit. Stejně tak, 
jak vás informujeme o počtu získaných me-
dailí, budeme vás poctivě informovat o po-
čtu našich členů, reálných hráčů.
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Distribuční místa Šenovských listů:   
Pekárna – náměstí T. G. M. / Trafika - náměstí
Potraviny U Panoušků - Lidická ulice / Zelená hospůdka 
Městská knihovna - ulice Nová / Samoobsluha Prácheň
Pokladna Městského úřadu Kamenický Šenov
Prodejna Pískovec /Potraviny Smetanova 
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V roce 1939 získala Vlasta Depetrisová titul mistryně svě-
ta v Anglii ve Wembley. Celkově tato skvělá hráčka získa-
la 14 medailí z MS, patřila tak k nejlepším hráčkám své 
doby. O tehdejší kvalitě československého stolního tenisu 
svědčí i to, že se Vlasta nikdy nestala mistryní republiky  
v jednotlivcích.

Za Akademii stolního tenisu Petr Korp
Foto: ETTHoF (European Table Tennis Hall of Fame)

ŠENOVSKÝ SPORT

OKÉNKO DO HISTORIE Č. 4.   VLASTA DEPETRISOVÁ (1920 - 2003)
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